
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde nr. 5 

 
5. februar 2024 kl. 16.30 – 18.00 

 
Deltagere:  Toke Arndal, Christina Luise Andersen, Anita Bech Albertsen,  

Kaare Kramer, Mette-Lene Glassow Nielsen, Kristian Traberg Larsen,  

Katrine Brammer Bork, Simon Gotthelf, Lisbeth Møller Sandbæk, Adrian 

Storm Voigt-Nielsen, Alma Josephine Schack Nielsen, Lone Wrøbell, Joan 

Blak Clausen, Peter Hougaard. 

 

Afbud: 
Anita, Kristian, Adrian, Lisbeth 

Fraværende:  
Alma,  

Mødeleder: Toke 

 

Referent: Joan 

 

Mødet afholdes i mødelokale 12  

 
1. Godkendelse af referat. 

Ingen bemærkninger til referat. 
 

 

 
2. Orientering 

a. Formand 

Anita har valgt at stoppe i skolebestyrelsen. Tak for samarbejdet til hende. 

Suppleant Fie Make indtræder i bestyrelsen. 

 

Kommunen har godkendt én ekstra 7 klasse på Tommerup skole. Vi har 

samme udfordring for 0. klasse, hvor vi ikke kan optage elever uden for 

skoledistriktet. Derfor har vi også ansøgt om én ekstra klasse. Vi afventer 

Byrådets beslutning. Den politiske logik er, at man, efter at have gået på 

en skole der går til 6. klasse, har frit skolevalg i 7 klasse.  

Forvaltningen har både for Tommerup og Tallerupskolen indstillet til, at 

man ikke opretter klasser, eftersom det er beskrevet i gældende regler.  

Skolebestyrelsen syntes ikke, at de nuværende skoledistrikter er tidssva-

rende i forhold til gældende regler.  

 
b. Skoleleder 
Udskolingen har holdt en mega god og fed udskolingsfest. Meget nervøse 

7. klasser i starten, men de tøede op og vi har fået rigtigt god feedback fra 

eleverne og lærerne. 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 Side 2 af 4 

Trivselskonferencer for hele skolen er afsluttet, nu er vi i gang med fag-

konferencer med særligt fokus på matematik og dansk.  

3 vejledere er uddannet, så skolen både har Matematik-, læse- og IT- vej-

ledere.  

 
c. Elevrådet 
Intet nyt.  

 
3. Punkter til drøftelse 

a. Økonomi 
Hvis der kun oprettes én 0 klasse, får skolen et estimeret underskud på ca. 

600.000 kr., hvis vi ikke regulerer i budgetter og antallet af ansatte.  

 

Skolen får ekstra midler når vi er over 400 elever.  

 

Hvis der oprettes to 0. klasser, får skolen et estimeret underskud på ca. 

200.000 kr. ( indenfor tilladt % afvigelse ) 

 

Alle scenarier betyder en reduktion i budgettet.  

 

 
b. Skoleudviklingssamtale 

 

Møde med skoleafdelingen.  

Toke deltager fra bestyrelsen. Desuden 2 UMR elever, ledelse og tovholdere.  

 

Fire temaer.  

 Skolens faglige udvikling 

 Kommunalpolitiske visioner og strategier 

 Tættere kobling mellem virksomheder og uddannelse 

 Trivsel i undervisningen. 

 
c. Vision og værdier 

Drøftelse af forældrenes rolle. 
Udsat til næste møde.  

 

 

 
d. Valgfag kommende skoleår 
Valgfag for 9 klasse. 

Pt. Science, Madkundskab, Boldspil. Valgfaget gælder for hele skoleåret.  

Kan vi gøre noget anderledes?  

Drøftelse af 2-4 perioder på et skoleår, så eleverne kan rotere mere end nu.  



 
 

 

 

 

 

 

 

 Side 3 af 4 

Stadig én paraply f.eks. 3 perioder for Madkundskab, med 3 perioder som har 

egne overskrifter. F.eks. Bålmad, Kager, Verdenskøkkenet.  

 

Skolebestyrelsen indstiller til, at man afprøver en lidt anden model end den nu-

værende.  

 

 
e. Orientering om Analyse af specialundervisningsområdet 

Der er udsendt materialer forud for mødet.  
Hele det specialiserede område i Assens er under pres, der er flere elever.  

Der inviteres til en workshop dag. Hvordan ser fremtiden ud for det specialise-

rede område?  

Drøftelse: Er normalskolen for smal i dag? Tallerupskolen har gode erfaringer 

i indskolingen og f.eks. 6. årgang med andre løsninger indenfor normalskolen.  

Der er ”generelt” for meget fokus på eleven og hjemmet, og for lidt fokus på 

skolen/undervisningen/organiseringen. 

 

Skole og dagtilbud har indbudt til workshop om mangfoldige børnefællesska-

ber 14/3. Toke og Fie deltager fra bestyrelsen.  

 

 
4. Eventuelt 
 

Der oprettes et supplerende autisme tilbud på Peter Willemoes skolen. Det har ikke 

betydning for vores Autisme tilbud. (vores erfortsat normeret til 15 elever).  

 

Henvendelse fra forældrerådet på 0.årgang. Ønske om bedre toiletforhold. De er 

bekymrede for elevernes renlighed, når faciliteterne ikke er bedre. Særligt SFO toi-

let. 

 

Kommende møder i skoleåret 2023-2024: 

Skolebestyrelsen:  20/3, 25/4, 22/5, 20/6 

Datoer for dialogmøder med Børn- Uddannelse og Familieudvalget: 

25. april 2024 Dialogmøde for alle skolebestyrelser 

  



 
 

 

 

 

 

 

 

 Side 4 af 4 

 

 

Underskrifter  
 

 

Kåre Kramer 

 

 

Toke Arndal 

 

 

Anita N. Bech Albertsen 

 

 

Christina Luise Andersen 

 

 

Mette-Lene Glassow Nielsen 

 

 

Kristian Traberg Larsen 

 

 

Katrine Brammer Bork 

 

 

Simon Gotthelf 

 

 

Lisbeth Møller-Sandbæk 

 

 

Adrian Storm Voigt-Nielsen 

 

 

Alma J. Schack Nielsen 

 

 

Lone Wrøbell 

 

 

Joan Blak Clausen 

 

 

Peter Hougaard 

 

 

 

 

 

 


